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PROTOKÓŁ NR XXVII/20 

Z XXVII SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 14 LIPCA 2020 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                  Obecnych – 16 radnych 

Nieobecni: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, radny Ryszard 

Mirgos, radny Jerzy Naziębło, radna Gabriela Polańska. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

I.   Sprawy organizacyjne: 

1. otwarcie obrad, 

2. stwierdzenie prawomocności obrad, 

3. przedstawienie porządku obrad, 

4. przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

II. Projekty uchwał w sprawie: 

1. zmiany Uchwały Nr XX/173/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2020–2028 wraz z prognozą długu  

na lata 2020–2028, 

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2020, 

3. Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Żyrardowa, 

4. szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

5. przystąpienia Miasta Żyrardowa do opracowania „Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu”, 

6. przyjęcia regulaminu kąpieliska ,,Zalew Żyrardowski”, 

7. uznania petycji dotyczącej poprawy bezpieczeństwa przy ul. Chabrowej za zasługującej  

na uwzględnienie. 

III. Informacje: 

–  Sprawozdanie z realizacji założeń programowych Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

Miasta Żyrardowa na lata 2014–2017 za lata 2016–2017. 

IV.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

V. Zamknięcie obrad. 

 

 

I. Sprawy organizacyjne 

Ad I.1., I.2. i I.3. 

W dniu 14 lipca 2020 r. o godz. 15.00 w budynku Resursy przy ul. 1 Maja 45 rozpoczęły się 

obrady XXVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonała Wiceprzewodnicząca Rady Miasta 
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Żyrardowa Elżbieta Wrońska, która stwierdziła prawomocność obrad oraz przedstawiła porządek obrad, 

do którego nie zgłoszono uwag. 

 

Ad I.4. 

Do przedłożonego projektu protokołu nie zgłoszono uwag. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XXVI Sesji Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 16 radnych, którzy zdecydowali o przyjęciu protokołu 16 głosami „za”, przy 

braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z XXVI Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 16 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa 

Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, 

radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, 

radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy Naziębło, radna Gabriela Polańska. 

 

II. Projekty uchwał 

Ad II.1. i II.2. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, odniosła się do projektu uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XX/173/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2020–2028 wraz z prognozą długu na lata 2020–2028, 

a także do projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2020. 

Wspomniała o autopoprawkach polegających na przeniesieniu między paragrafami środków  

na realizację zadania polegającego na budowie instalacji antywłamaniowej w budynku OSP czy  

na przeniesienia między paragrafami środków przeznaczonych na realizację zadań w ramach Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/173/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2020–2028 wraz z prognozą długu na lata 

2020–2028. W głosowaniu jawnym wzięło udział 16 radnych, którzy podjęli uchwałę 15 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/173/19 Rady Miasta 

Żyrardowa z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa  

na lata 2020–2028 wraz z prognozą długu na lata 2020–2028: 
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„za” – 15 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa 

Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Sławomir Wardziak. 

Nieobecni podczas sesji: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, 

radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy Naziębło, radna Gabriela Polańska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2020. W głosowaniu jawnym wzięło udział 16 radnych, którzy podjęli uchwałę  

15 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2020: 

„za” – 15 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa 

Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Sławomir Wardziak. 

Nieobecni podczas sesji: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, 

radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy Naziębło, radna Gabriela Polańska. 

 

Ad II.3. i II.4. 

Pani Monika Rogowiecka-Lasota, Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Odpadami, przedstawiła projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Miasta Żyrardowa oraz projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

Radna Grażyna Stefańska wskazała, że obecnie przed pergolami gromadzą się odpady 

wielkogabarytowe, ponieważ ludzie wynoszą te śmieci w każdym czasie, mimo że planowany odbiór 

odbywa się raz w kwartale. Zaproponowała, by w § 4 ust. 6 projektu uchwały w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Żyrardowa dodać zapis mówiący o tym,  

by mieszkańcy wystawiali odpady wielkogabarytowe przed posesje najwcześniej trzy dni przed 

terminem odbioru, zaś w przypadku, jeśli śmieci zostaną wystawione wcześniej i będą zalegały – 

egzekwować sprzątanie od właścicieli nieruchomości lub zlecić to zadanie PGK, zaś jego kosztami 

obciążyć właścicieli nieruchomości. 
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Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta Żyrardowa, podkreślił, że poruszony 

przez przedmówczynię temat jest jednym z kluczowych, jeśli chodzi o selektywną zbiórkę odpadów. 

Wskazał, że mieszkańcy mogą nieodpłatne oddać odpady wielkogabarytowe do PSZOK-u, a także 

rozważał, z czego wynika fakt, że mieszkańcy wyrzucają odpady wielkogabarytowe przez cały czas,  

a nie tylko przed planowanym terminem ich odbioru. Pozytywnie odniósł się do wniosku radnej 

Grażyny Stefańskiej. 

Radna Elżbieta Wrońska podkreśliła, że we wszystkich budynkach wielolokalowych muszą być 

wyeksponowane informacje o planowanym terminie odbioru odpadów wielkogabarytowych, a także 

informacje o usłudze odbioru odpadów wielkogabarytowych w terminach innych niż planowany celem 

dostarczenia ich do PSZOK-u. Wskazała, że istotny jest monitoring pergoli śmietnikowych, jako  

że mają miejsce sytuacje podrzucania śmieci i to właśnie ta kwestia wymaga namysłu. 

Pani Monika Rogowiecka-Lasota wprowadziła autopoprawkę w § 4 ust. 6 projektu uchwały  

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Żyrardowa polegającej  

na dodaniu zdania: „Odbiór odpadów odbywał się będzie na podstawie indywidualnych zgłoszeń 

właścicieli nieruchomości lub zarządców nieruchomości podmiotowi odbierającemu odpady komunalne 

najpóźniej na trzy dni przed planowanym terminem zbiórki, zgodnie z harmonogramem”. 

Radna Grażyna Stefańska wskazała, że w swoim wniosku chciała uregulować kwestię zbyt 

wczesnego wystawiania odpadów wielkogabarytowych w taki sposób, by odpady te były wystawiane 

przed nieruchomość dopiero trzy dni przed odbiorem odpadów, nie zaś w każdym czasie.  

Pani Monika Rogowiecka-Lasota odczytała § 4 ust. 6 wraz z autopoprawką: „Odpady 

wielkogabarytowe powinny być wystawiane przed nieruchomość w miejscach umożliwiających ich 

odbiór i nie utrudniających innym użytkownikom korzystania z pasa drogowego nie wcześniej niż  

na 3 dni przed terminem ich zbiórki. Odbiór odpadów odbywał się będzie na podstawie indywidualnych 

zgłoszeń właścicieli nieruchomości lub zarządców nieruchomości podmiotowi odbierającemu odpady 

komunalne najpóźniej na 3 dni przed planowanym terminem zbiórki, zgodnie z harmonogramem”.  

W związku z wątpliwościami radnych Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Żyrardowa Elżbieta 

Wrońska ogłosiła dziesięć minut przerwy celem dopracowania brzmienia autopoprawki. 

Pani Monika Rogowiecka-Lasota odczytała ostateczną wersję § 4 ust. 6 wraz z autopoprawką: 

„Odpady wielkogabarytowe powinny być wystawiane przed nieruchomość w miejscach 

umożliwiających ich odbiór i nieutrudniających innym użytkownikom korzystania z pasa drogowego 

nie wcześniej niż na 4 dni przed terminem ich zbiórki. Odbiór odpadów odbywał się będzie na podstawie 

indywidualnych zgłoszeń właścicieli nieruchomości lub zarządców nieruchomości podmiotowi 

odbierającemu odpady komunalne najpóźniej na 3 dni przed planowanym terminem zbiórki, zgodnie  

z harmonogramem”.  

Radna Teresa Lefelt zwróciła uwagę na drobne śmieci znajdujące się m.in. na terenach 

rekreacyjnych. Zaproponowała umiejscowienie na trawnikach tabliczek „Szanuj zieleń” i „Dbaj  

o czystość”, a także przeprowadzenie szerokiej akcji edukacyjnej lub nakładanie kar za śmiecenie. 
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Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 16 radnych, 

którzy podjęli uchwałę 16 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Miasta Żyrardowa: 

„za” – 16 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa 

Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, 

radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, 

radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy Naziębło, radna Gabriela Polańska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów. W głosowaniu jawnym wzięło udział 16 radnych, którzy podjęli 

uchwałę 16 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów: 

„za” – 16 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa 

Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, 

radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, 

radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy Naziębło, radna Gabriela Polańska. 

 

Ad II.5. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Żyrardowa Elżbieta Wrońska odniosła się do projektu 

uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Żyrardowa do opracowania „Miejskiego Planu Adaptacji  

do zmian klimatu”. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały 

w sprawie przystąpienia Miasta Żyrardowa do opracowania „Miejskiego Planu Adaptacji  
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do zmian klimatu”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 16 radnych, którzy podjęli uchwałę 16 głosami 

„za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Żyrardowa do opracowania 

„Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu”: 

„za” – 16 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa 

Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, 

radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas sesji: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, 

radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy Naziębło, radna Gabriela Polańska. 

 

Ad II.6. 

Pani Ewelina Wierzbicka, Dyrektor Wydziału Działalności Gospodarczej, przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu kąpieliska ,,Zalew Żyrardowski” wraz z autopoprawkami 

polegającymi na wykreśleniu punktów 10, 11 i 30 z Regulaminu stanowiącego załącznik do projektu 

uchwały oraz zmiany brzmienia punktu 27, w którym podnosi się próg wieku do 13 lat, a także zmiany 

punktu 3 poprzez dodanie słów „w dniach od środy do niedzieli” w podpunkcie a. 

Radny Marek Treliński przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że ma wątpliwości odnośnie do przedłożonego projektu 

i zadeklarowała, że zagłosuje przeciw niemu. Wskazała, że spółka AQUA ma teren Zalewu 

Żyrardowskiego powierzony w zarząd i jest organizatorem kąpieliska, w związku z czym nie może 

sprawować nadzoru nad kąpieliskiem (punkt 1 Regulaminu). Odniosła się do funkcjonowania punktu 

gastronomicznego, zauważając, że dotychczas odbyło się tam kilka dyskotek. Dociekała, czemu  

w punkcie gastronomicznym prowadzona była jakakolwiek działalność po godzinie 20.00, skoro Zalew 

czynny był do godziny 20.00, zaś dopiero teraz ma być zmieniany Regulamin. Zaproponowała,  

by Regulamin został jeszcze przeanalizowany, ponieważ nie precyzuje niektórych kwestii istotnych dla 

osób korzystających z Zalewu Żyrardowskiego, np. nie wiadomo, czy można grillować albo pływać  

na materacu. Odniosła się również do odpowiedzialności rodziców za szkody wyrządzone przez dziecko 

(punkt 25 Regulaminu), stwierdzając, że z Regulaminu nie wynika, jakie mogą ponieść konsekwencje.  

Radny Krzysztof Skrobisz podkreślił, że procedowany Regulamin powinien służyć przede 

wszystkim mieszkańcom. Stwierdził, że punkt 1 stanowi informację dla mieszkańców, gdzie mogą 

dzwonić w sytuacji, gdyby coś się wydarzyło. Podkreślił, że mieszkańcy Żyrardowa chętnie korzystają  

z Zalewu Żyrardowskiego także w godzinach wieczornych i nie należy ograniczać możliwości 

organizowania dyskotek etc. Zaproponował wprowadzenie zapisu zobowiązującego firmę, która 
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dzierżawi lokal gastronomiczny, do zapewnienia ochrony nie tylko podczas dyskotek, lecz także  

w pozostałym czasie funkcjonowania lokalu. 

Radna Elżbieta Wrońska stwierdziła, że Regulamin jest bardzo szczegółowy. Orzekła, że warto 

go przyjąć w takiej formie, a następnie wprowadzać w nim zmiany, jeśli takowe okażą się konieczne. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski podkreślił, że należy odróżnić teren Zalewu 

Żyrardowskiego od kąpieliska „Zalew Żyrardowski”. Dodał, że w przypadku organizowania imprez 

przez najemcę lokalu gastronomicznego to on musi ponosić odpowiedzialność za bezpieczeństwo 

zarówno w lokalu, jak i wokół niego. Zwrócił uwagę, że przedłożony projekt uchwały zawiera 

propozycję podziału terenu na sektory, zaś odrębnym dokumentem jest umowa łącząca Miasto  

i najemcę, która powinna być aneksowana.  

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że właściciel nieruchomości powinien wiedzieć, co się 

będzie działo na jego terenie, zaś najemca powinien przedstawił Miastu informację o planowanym 

terminie imprez, ich rodzaju i planowanej liczbie uczestników. Rozważała, czy w przypadku, gdyby 

doszło do poważnego naruszenia bezpieczeństwa, odpowiedzialność spoczywałaby na najemcy, czy  

na właścicielu terenu. Podkreśliła, że Regulamin powinien być odpowiednio przedyskutowany  

i zawierać rozstrzygnięcia przemyślane, aby nie trzeba go było poprawiać. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu 

kąpieliska ,,Zalew Żyrardowski”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 16 radnych, którzy podjęli 

uchwałę 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu kąpieliska ,,Zalew Żyrardowski”: 

„za” – 13 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta 

Lubańska, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radny Arkadiusz 

Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński, radna Żaneta 

Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radna Teresa Lefelt, radny Sławomir Wardziak. 

Nieobecni podczas sesji: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, 

radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy Naziębło, radna Gabriela Polańska. 

 

Ad II.7. 

Radny Mateusz Nalej, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, przedstawił projekt 

uchwały w sprawie uznania petycji dotyczącej poprawy bezpieczeństwa przy ul. Chabrowej  

za zasługującej na uwzględnienie. 

Radny Artur Pietrus zapytał, kiedy inwestycja, o której wspomniano w uzasadnieniu do projektu 

uchwały, może zostać zrealizowana. Przypomniał rozmowy podczas posiedzenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji RMŻ w dniu 16 stycznia 2020 r., a także podkreślił, że obecnie mieszkańcy bloku 

muszą poruszać się po terenie nieutwardzonym, co nie jest dla nich bezpieczne. 
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Radna Grażyna Stefańska podkreśliła, że konieczne są konkrety. Wyraziła opinię, że tę petycję 

powinien rozpatrzeć Prezydent Miasta Żyrardowa, jako że to on tworzy budżet i mógłby udzielić 

informacji o tym, kiedy wspomniana inwestycja mogłaby zostać zrealizowana. Stwierdziła, że podczas 

gdy wszędzie powinny być chodniki i drogi w dobrym stanie, to obowiązuje pewna kolejność realizacji 

inwestycji; rozważała, czy budowa chodnika nie powinna znaleźć się w gestii developera. Podkreśliła, 

że w jej opinii Rada Miasta nie powinna w tej sprawie podejmować decyzji. Przypomniała również,  

że do Rady wpłynęło pismo w sprawie budowy chodnika przy Szkole Podstawowej Nr 4. 

Zaproponowała, by Rada Miasta nie głosowała nad przedłożonym projektem uchwały, ale aby 

skierowała petycję do rozpatrzenia przez Prezydenta Miasta. 

Radna Elżbieta Wrońska przypomniała, że składała wniosek w sprawie zatok przy  

ul. Parkingowej. Wyraziła nadzieję, że w przypadku realizacji inwestycji, o której wspomniano  

w uzasadnieniu do projektu uchwały, w projekcie znajdą się również zatoki parkingowe. Dodała,  

że chodnik, o który zabiegają mieszkańcy, nie istnieje, podczas gdy chodnik przy Szkole Podstawowej 

Nr 4, o którym wspomniano, istnieje, choć jest w złym stanie. Podkreśliła, że chodnik przy  

ul. Parkingowej wraz z zatokami powinien być priorytetem. 

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że zdaje sobie sprawę z tego, że chodnik jest potrzebny, 

ale zastanawia się, czy nie powinien wykonać go developer. 

Radny Jarosław Gejcyg nawiązał do wypowiedzi przedmówczyni, zwracając uwagę, że Rada 

Miasta już pochylała się nad petycjami związanymi z budową dróg lub chodników. Przypomniał,  

że przedmiotowa petycja wpłynęła 11 grudnia 2019 r. i w ramach procedowania nad nią Komisja 

zasięgała opinii merytorycznego wydziału. Przypomniał, że chodnik, o którym mowa, zlokalizowany 

byłby na terenie miejskim, a nie należącym do developera. Dodał, że zasadnym jest zadbanie  

o mieszkańców w taki sposób, by nie musieli chodzić po nieutwardzonym terenie. 

Radna Grażyna Stefańska wskazała, że pismo dotyczące chodnika przy ul. ks. Brzóski wpłynęło 

2 czerwca 2020 r. i było rozesłane do wszystkich radnych. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przypomniał, że ustawodawca nałożył na Radę Miasta obowiązek 

odpowiadania na petycje mieszkańców i wyraził opinię, że powinno się to odbywać płynnie. Odniósł 

się do szacowanych kosztów budowy chodnika, a także do działań związanych z procesem 

inwestycyjnym. Podkreślił, że warto zabiegać o pozyskanie środków zewnętrznych, które odciążyłyby 

budżet miasta, a także należy sprawę przedmiotowej petycji zamknąć i poinformować mieszkańców  

o decyzji Rady. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie uznania petycji dotyczącej 

poprawy bezpieczeństwa przy ul. Chabrowej za zasługującej na uwzględnienie. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 14 radnych, którzy podjęli uchwałę 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uznania petycji dotyczącej poprawy bezpieczeństwa 

przy ul. Chabrowej za zasługującej na uwzględnienie: 
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„za” – 13 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa 

Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radny Arkadiusz Rzepecki, 

radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński, radna Żaneta 

Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 1 głos – radny Sławomir Wardziak; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Brak głosu: radny Grzegorz Obłękowski, radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecni podczas sesji: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria Kozłowska, 

radny Ryszard Mirgos, radny Jerzy Naziębło, radna Gabriela Polańska. 

 

III. Informacje 

Radna Grażyna Stefańska dociekała, dlaczego radni otrzymali sprawozdanie z realizacji założeń 

programowych Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Żyrardowa na lata 2014–2017  

za lata 2016–2017. Wskazała, że radni powinni otrzymywać takie sprawozdanie co dwa lata i prosiła  

o wyjaśnienie. 

Pani Maria Badeńska-Stapp, Miejski Konserwator Zabytków, wyjaśniła, że Biuro Miejskiego 

Konserwatora Zabytków w ubiegłym roku zakończyło zbieranie i przetwarzanie danych potrzebnych  

do sporządzenia przedmiotowego sprawozdania, a także wspomniała, że trwają prace nad nowym 

Gminnym Programem Opieki nad Zabytkami. Dodała, że planowane było przedłożenie sprawozdania 

wraz z nowym programem, ale z uwagi na szereg kwestii ekonomicznych i innych, wynikających  

z epidemii COVID-19, Program nie został przygotowany. Podkreśliła, że istotne jest opracowanie 

Programu w taki sposób, by był on możliwy do realizacji. 

Radna Grażyna Stefańska powołała się na art. 87 ust. 1 ustawy o ochronie zabytków, z którego 

wynika, że Prezydent sporządza na okres czterech lat gminny program opieki nad zabytkami. Zauważyła,  

że ostatni program obejmował lata 2014–2017, a kolejny powinien zostać sporządzony na lata 2018–2021. 

Pani Maria Badeńska-Stapp potwierdziła, że miasto powinno mieć programu opieki nad 

zabytkami. Wskazała, że prawidłowo sporządzony program, z którego składane są prawidłowe 

sprawozdania, na terenie Mazowsza mają dwie gminy, w tym Żyrardów. Uznała, że pisanie zarówno 

sprawozdania, jak i dokumentu strategicznego bez dostatecznej analizy i opracowania danych jest 

nieprawidłowe. Dodała, że nowy program pisany jest – w oparciu o przywołane analizy – przez 

pracowników Biura Miejskiego Konserwatora Zabytków. 

Radna Grażyna Stefańska przypomniała o istnieniu obowiązku ustawowego. 

Pani Maria Badeńska-Stapp podkreśliła, że obowiązki ustawowe należy realizować, a także  

że przygotowywanie dokumentów strategicznych powinno odbywać się w oparciu o sumiennie zebrane 

dane oraz o wnikliwie przeprowadzoną analizę sytuacji. 

Radna Grażyna Stefańska dociekała, w jakim celu radnym zostało przedstawione przedmiotowe 

sprawozdanie i czy nie powinno być ono przyjęte uchwałą. Wskazała, że w innych miastach  

są podejmowane uchwały w sprawie przyjęcia podobnych sprawozdań. 
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Pani Maria Badeńska-Stapp wyjaśniła, że do tej pory sprawozdania były przedstawiane w części 

informacyjnej, a sytuacja formalno-prawna w tej kwestii się nie zmieniła.  

 

IV. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Nie zgłoszono wniosków, interpelacji ani zapytań. 

 

V. Zamknięcie obrad 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Żyrardowa Elżbieta Wrońska podziękowała radnym  

i gościom za przybycie. Obrady XXVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte o godz. 17.12. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/5212,2020-r?tresc=56806 

 

Protokół sporządziła dnia 21 lipca 2020 r. Dorota Rdest 

https://www.bip.zyrardow.pl/5212,2020-r?tresc=56806

